
Esitän eriävänä mielipiteenäni koskien lautakunnan päätöstä 10.5.2022 pykälä 59 (Turvesuonristi) 
seuraavaa: 

Esitän eriävänä mielipiteenäni seuraavaa: Asemakaavassa osoitettu rakentaminen sijoittuisi 
maakunnallisesti tärkeän ekologisen yhteyden päälle vaarantaen ja heikentäen sitä, mitä Espoon 
ympäristönsuojelu pitää vakavana asiana. Espoon ekologisen verkoston nykytila -selvityksessä 
Turvesuonristin alue on tunnistettu ekologisen yhteyden katkoskohdaksi. Uudella rakentamisella ei 
saa entisestään heikentää ekologisia yhteyksiä, vaan aikaisemmin tehtyjä toimimattomia 
maankäytön ratkaisuja olisi ennemmin korjattava. Kaavamuutoksen vaikutusten arviointi on 
erityisesti tältä osin hyvin puutteellinen. Kaavan toteuttamisen myötä alueelta poistuu melko 
laajasti ennallistamiskelpoista kosteikko-/suoelinympäristöä. Hankkeen toteuttamisella esitetylle 
paikalle on suuri haitallinen ilmastovaikutus, kun paksuun turvekerrokseen varastoitunut hiilivarasto 
menetetään. Rakentamisella voi olla myös haitallisia vaikutuksia Turvesuon nevan tulevalle 
luonnonsuojelualueelle alueen vesitalouden muuttuessa. Espoon ympäristönsuojelun mukaan 
paksujen savikerrosten ja turvemaan takia hulevesien hallinta on poikkeuksellisen vaikeaa ja 
alueen osittaisen rakentamisen tiedetään entisestään vaikeuttavan hulevesien hallintaa sekä 
lisäävän hulevesitulevien riskiä. Merkittävien haitallisten luonto- ja ilmastovaikutusten lisäksi 
kaavamuutosalue on erittäin huonosti rakentamiseen soveltuva. Ympäristönsuojelu katsoo 
lausunnossaan myös, että kaavaratkaisu ei perustu kovin luotettaviin ja ajantasaisiin 
luontoselvityksiin, koska luontolausunto on tehty hyvien tapojen vastaisesti lokakuussa, jolloin 
monen luontoarvon havaitseminen on vaikeaa tai mahdotonta. Luontoalueilla sijaitsevia vanhoja 
asemakaavoja pitäisi tarkastella kaupunkisuunnittelukeskuksessa huolellisemmin ennen kuin niille 
käynnistetään uusia kaavahankkeita. 
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